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VŠEOBECNÁ FAKULTNÍ NEMOCNICE V PRAZE 
Legislativně právní odbor | U Nemocnice 499/2, 128 08 Praha 2 
 

 

 
 
 
 

 
 
 
Poskytnutí informací podle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím 
 
Vážená paní magistro,  
Všeobecná fakultní nemocnice v Praze, IČO: 00064165, se sídlem U Nemocnice 499/2, 128 08 Praha 2 (dále 
jen „VFN“), obdržela Vaši žádost o poskytnutí informací, ve které jste VFN požádal o následující informace: 
 

„Dobrý den, 
ráda bych se dozvěděla více o prováděných a chystaných změnách na lůžkových odděleních Kliniky 
adiktologie VFN. Zajímá mě podoba i zdůvodnění těchto změn. 
I. 
Uveďte, prosím, základní popis probíhajících/chystaných změn na lůžkových odděleních KAD VFN a 
jejich stručné zdůvodnění. 
II. 
Jaké změny nastanou v kapacitě lůžek na jednotlivých odděleních? Uveďte prosím dle oddělení (detox, 
LOM, LOŽ) stav k 2.9.2024 a stav k cca 3.3.2025. 
III. 
Pokud jsou důvody změn ekonomické, uveďte prosím výši předpokládaných úspor, opět dle 
jednotlivých oddělení. 
IV. 
Pokud jsou důvody změn “ideové”, napište prosím, co z apolinářského/apolinářsko- lojovického 
systému je z hlediska vedení VFN 
- nefunkční 
- překonané, zastaralé 
- neudržitelné 

Adresát:   
                 
 
 
 
 
 
  

Naše zn.: 

Váš dopis zn.:  

 
Vyřizuje:  

Tel./fax:  

E-mail:  

  
Datum: 9.10.2024 

Počet listů:  



Formulář | F-VFN-083 | verze 4 

- zbytečné
- ad.
a napište proč.
V.
V jaké podobě budou na LOM a LOŽ zachovány
- bodovací systémy vycházející z režimu Jaroslava Skály?
- rezidenční programy (opakovací kůry)?
VI.
Ohrozí, či neohrozí uvedené změny úspěšnost dosavadního léčebného systému? O jaké odborné zdroje
se v tomto směru (úspěšnost léčby) vedení VFN opírá?“

K uvedeným dotazům VFN uvádí následující odpovědi: 

I. 
Uveďte, prosím, základní popis probíhajících/chystaných změn na lůžkových odděleních KAD VFN a 
jejich stručné zdůvodnění. 

Klinika adiktologie se připravuje na koncepční úpravy lůžkových provozů, které se promítnou do změn 
zdravotních služeb umožňujících výrazné rozšíření spektra pacientů a jejich potřeb a budou odpovídat 
poptávce ze strany pacientů a partnerských pracovišť. V podstatě lze tyto změny zjednodušeně popsat 
jako:  

a) Maximální flexibilitu a možnost individualizace délky pobytu a nastavení samotného
léčebného programu,

b) Maximální důraz na kontinuitu, kvalitu péče a přípravu na hospitalizaci před jejím zahájením a
po jejím ukončení – včetně naprosto zásadního zkvalitnění a zvýšení dostupnosti návazných
ambulantních programů, včetně programů pro nejtěžší pacienty (otevřením oddělení CDZ),

II. 
Jaké změny nastanou v kapacitě lůžek na jednotlivých odděleních? Uveďte prosím dle oddělení 
(detox, LOM, LOŽ) stav k 2.9.2024 a stav k cca 3.3.2025. 

K 2.9.2024 je kapacita na jednotlivých odděleních následující: detox: 12 lůžek, LOM: 24 lůžek, LOŽ: 24 
lůžek. Stav, který je požadován k 3.3.2025 bude zveřejněn spolu s celým popisem služb a změn a 
komunikován adekvátně jak směrem k pacientům, tak směrem k širší odborné veřejnosti. 

III. 
Pokud jsou důvody změn ekonomické, uveďte prosím výši předpokládaných úspor, opět dle 
jednotlivých oddělení. 

Poskytovatel zdravotních služeb předmětnou koncepci připravuje zejména z toho důvodu, aby 
zefektivnil provoz jako takový a zajistil větší spektrum pacientů a rovněž komfort pacientům 
samotným. Změny nejsou primárně prováděny z důvodu ekonomických a z důvodu dosažení úspor, 
proto nejsou zkalkulovány úspory. Aktuální nastavení provozů způsobuje radikální snížení výkonnosti 
lůžkových oddělení, z toho důvodu dochází k postupné obměně koncepce.  
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IV. 
Pokud jsou důvody změn “ideové”, napište prosím, co z apolinářského/apolinářsko – lojovického 
systému je z hlediska vedení VFN 
- nefunkční 
- překonané, zastaralé 
- neudržitelné 
- zbytečné 
- ad. 
a napište proč. 
  
Změny ve VFN nejsou prováděny z ideových důvodů, ale na základě racionálního zhodnocení funkčnosti 
současného nastavení a racionálního přístupu. 
 
V. 
V jaké podobě budou na LOM a LOŽ zachovány 
- bodovací systémy vycházející z režimu Jaroslava Skály? 
- rezidenční programy (opakovací kůry)? 
 
Bodovací systém zachován nebude. 
Rezidenční typ doléčovacího programu formou tzv. opakovaných léčebných pobytů naopak bude u 
indikovaných pacientů zachován. 
 
 
VI. Ohrozí, či neohrozí uvedené změny úspěšnost dosavadního léčebného systému? O jaké odborné 
zdroje se v tomto směru (úspěšnost léčby) vedení VFN opírá? 
 
Poskytovatel zdravotních služeb musí zajistit, aby pacientovi bylo zaručeno právo na poskytování 
zdravotních služeb na náležité odborné úrovni, kterou se rozumí poskytování zdravotních služeb podle 
pravidel vědy a uznávaných medicínských postupů, při respektování individuality pacienta, s ohledem 
na konkrétní podmínky a objektivní možnosti, což je to o co se vedení VFN opírá. 
 
S ohledem na výše uvedené k žádnému ohrožení úspěšnosti ani bezpečnosti nedojde, ani nemůže 
dojít. S uvedeným modelem jsou bohaté zkušenosti nejen v zahraničí, ale také v ČR. Psychiatrická 
klinika v Plzni obdobný model realizuje desítky let a má s ním velmi dobré klinické zkušenosti. Není 
samozřejmě jediná. PN Červený dvůr již řadu let klinicky úspěšně ověřuje možnosti kratších léčebných 
pobytů a možnosti individualizace péče a dosahuje přitom velmi dobrých klinických výsledků. KAD 
mimochodem s PN Červený dvůr i PK Plzeň spolupracuje v tomto směru nejen klinicky, také výzkumně. 
Současně Obdobné léčebné modely mají za sebou v zahraniční řadu ověřovacích studií a promítly se 
dokonce přímo do klinických doporučených postupů a úhradových schémat v těchto zemích.  
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V závěru bychom se rádi omluvili za odpověď po uplynutí zákonem stanovené lhůty, tímto nenastala právní 
fikce negativního rozhodnutí podle § 15 odst. 4 zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím. („ROZSUDEK Městského soudu v Praze ze dne 5. 10. 2010, č. j. 8 Ca 308/2007-64“). 
Odpověď jsme se snažili poskytnout dle časových možností osob kooperujících na odpovědi, nejedná se o 
účelové průtahy. Naším záměrem bylo poskytnout kvalitní a komplexní informace, které se týkají probíhající 
konceptuální změny a jejich získání bylo administrativně náročné.  
 
S úctou 

 
  

právník 
Všeobecná fakultní nemocnice v Praze 

 




